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Zápis č. 6 (55) z řádného zasedání Akademického senátu FIT 
VUT v Brně konaného dne 29. 4. 2008 
  
Zasedání se konalo ve 13:00 hodin v zasedací místnosti C209.  

Přítomni: Matoušek, Lampa, Meduna, Vojnar, Kotásek, Zbořil, Černocký, Halfar, Šimek, 
Richter, Šmida, Navrátil  

Omluven: Fučík   

Hosté: Zendulka, Bouša, Kunovský, Hanáček  

 

Program: 

1. Schválení programu jednání  

2. Připomínky k zápisu z minulého zasedání 

3. Projednání a případné schválení Výroční zprávy o činnosti FIT v roce 2007 
(děkan doc. Zendulka) 

4. Projednání návrhu Výroční zprávy o hospodaření FIT v roce 2007 (tajemník 
a proděkan Ing. Bouša) 

5. Projednání a případné schválení návrhu na rozdělení finančních prostředků na 
FIT na rok 2008 (tajemník a proděkan Ing. Bouša)  

6. Informace z jednání AS VUT v Brně 

7. Stanovisko AS FIT ke změně Volebního a jednacího řádu AS VUT a Statutu 
VUT v Brně 

8. Různé 

9. Stanovení termínu řádného zasedání AS FIT 

 

Průběh zasedání: 

Zasedání vedl předseda AS FIT dr. Matoušek. Na úvod zasedání dr. Matoušek přivítal 
všechny přítomné členy senátu, zástupce AS VUT a hosty senátu – pana děkana 
doc. Zendulku a pana tajemníka Ing. Boušu. 

Ad 1) Schválení programu jednání 

Dr. Matoušek stručně informoval členy AS o výše navrženém programu jednání a nechal 
o něm hlasovat.  

Hlasování 1 

Hlasovalo 12 členů AS FIT, 12 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  
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Usnesení 1 

AS FIT schválil výše uvedený program jednání AS FIT 29. 4. 2008 bez připomínek.  

Ad 2) Připomínky k zápisu z minulého zasedání 

K zápisu č. 5 (54) z řádného zasedání AS FIT konaného dne 25. 3. 2008 nebyly žádné 
připomínky.  

Ad 3) Projednání a případné schválení Výroční zprávy o činnosti FIT v roce 2007 (děkan 
doc. Zendulka) 

Na základě zákona o VŠ § 27, odst. 1, písm. d) předložil děkan doc. Zendulka AS FIT návrh 
č. 5/2008 k projednání a případnému schválení Výroční zprávy o činnosti FIT v roce 2007. 
Návrh výroční zprávy obdrželi členové AS elektronicky předem.  

Dr. Matoušek vyzval členy k diskuzi, v rámci které nebyly k návrhu připomínky, tudíž nechal 
o něm hlasovat. 

Hlasování 2 

Hlasovalo 12 členů AS FIT, 12 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Usnesení 2 

AS FIT projednal a bere na vědomí návrh Výroční zprávy o činnosti v roce 2007 v předložené 
podobě.  

Konečná projednaná verze Výroční zprávy o činnosti FIT v roce 2007 bude zveřejněna na 
www stránkách fakulty.  

Dr. Matoušek sepsal náměty, které by rád uplatnil pro příští rok a zašle je proděkanovi pro 
vnější vztahy doc. Zemčíkovi.  

Ad 4) Projednání návrhu Výroční zprávy o hospodaření FIT v roce 2007 (tajemník 
a proděkan Ing. Bouša) 

Dr. Matoušek předal slovo tajemníkovi a proděkanovi Ing. Boušovi, který stručně 
zrekapituloval informace z minulého jednání AS FIT týkající návrhu Výroční zprávy 
o hospodaření FIT za rok 2007. 

Ing. Lampa sdělil stanovisko Ekonomické komise AS FIT – EK po podrobném prostudování 
návrhu sdělí své vyjádření na příštím zasedání senátu, na kterém bude AS FIT zprávu 
o hospodaření projednávat a schvalovat. 

Ad 5) Projednání a případné schválení návrhu na rozdělení finančních prostředků na FIT 
na rok 2008 (tajemník a proděkan Ing. Bouša) 

Návrh rozdělení finančních prostředků na FIT na rok 2008 obdrželi členové AS předem 
v papírové podobě. Dr. Matoušek požádal předsedu Ekonomické komise AS FIT, 
Ing. Lampu, o vyjádření k návrhu.  

Ing. Lampa sdělil, že EK nemám k předloženému návrhu zásadní námitky, jen drobné 
připomínky, které do návrhu byly již zapracovány, a modifikovanou verzi rozpočtu obdrželi 
členové AS na zasedání. Ekonomická komise návrh v předložené podobě doporučuje ke 
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schválení. 

Dr. Matoušek nechal o návrhu hlasovat.   

Hlasování 3 

Hlasovalo 12 členů AS FIT, 12 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Usnesení 3 

AS FIT projednal a schválil návrh na rozdělení finančních prostředků na FIT na rok 2008 
v předložené podobě.  

Ad 6) Informace z jednání AS VUT v Brně 

Dr. Matoušek požádal zástupce fakulty v Akademickém senátě VUT v Brně, doc. Hanáčka 
a doc. Kunovského o podání aktuálních informací z jednání akademického senátu školy. 

Zástupci informovali především o následujících bodech: 

- Doc. Hanáček informoval o schvalování rozpočtu VUT a seznámil členy AS 
s mechanismem rozdělování některých blokovaných částek (KaM, CVIS). Po 
projednání byl rozpočet VUT na rok 2008 AS VUT schválen. 

- Dále se na zasedání řešila problematika KaM: 

» Po zahájení veřejného jednání předal ředitel KaM Ing. Grulich členům AS VUT 
pracovní verzi Výroční zprávy KaM za rok 2007 ze dne 18. 4. 2008, neschválenou 
Dozorčí radou KaM a přednesl prezentaci na téma provoz a činnosti KaM – bude 
všem členům rozeslána AS VUT po skončení zasedání. V následující krátké diskusi 
byly Ing. Grulichovi kladeny dotazy týkající se zejména předpokládaného zrušení 
dotací na stravování, výpočtu nákladů na 1 jídlo, nákladů na suroviny, odvodu daně 
a nákladů na provoz. Prezentace studenta M. Hrušovského obsahovala zejména 
podrobně zpracované grafy zobrazující cenový vývoj v menzách VUT za měsíce 
únor a březen 2008 a porovnání cen jídel a způsobu zveřejňování gramáží 
v menzách VUT s menzami MU. Na závěr sdělil, že pevně věří, že na kladené 
otázky odpoví připravované kontroly. Ředitel KaM Ing. Grulich rovněž uvedl, že 
připravované kontroly vítá a vyslovil přesvědčení, že odhalí skutečné důvody 
poklesu a navyšování cen a veškeré další nejasnosti.  

» V závěru diskuse předseda ekonomické komise RNDr. Popela v reakci na některá 
vystoupení zdůraznil, že problémy AO s KaM není možné bagatelizovat 
a zdůvodnil, proč se AS VUT problémem petice KaM zabývá. Zdůraznil, že jestliže 
byla sepsána petice, kterou podepsalo přes 5 000 členů akademické obce VUT, pak 
je povinností AS VUT, představitele akademické obce, se jí zabývat. Je nutné 
hledat podstatné důvody, které ke vzniku a velké podpoře petice vedly. Uvedl, že 
ze skončeného uzavřeného pracovního jednání i z navazujícího veřejného zasedání 
je zřejmá snaha vše řešit ve věcné rovině. Pokud problémy nebudou řešeny a VUT 
nebude mít i díky nim studenty, pak skutečně nebude muset řešit ani problém 
Kolejí a menz. Základním úkolem AS je proto v rámci svých pravomocí a svých 
možností zabývat se otázkou fungování VUT a do této oblasti patří i Koleje 
a menzy.  

» Rektor Rais na závěr konstatoval, že je třeba zlepšit zejména informovanost 
akademické obce VUT. Nevidí jiné, lepší řešení, jak záležitost petice vyřešit a dojít 
k pravdě, než že bude provedeno důkladné šetření dle vytvořených souhrnných 
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otázek. KaM mají v rámci VUT své významné, historickým vývojem vytvořené 
místo. Je třeba, aby problematika KaM byla dále řešena na úrovni DR KaM 
a vedení školy. 

Informace z jednání AS VUT www stránkách školy.  

Ad 7) Stanovisko AS FIT ke změně Statutu VUT v Brně a úpravy Volebního a jednacího 
řádu AS VUT v Brně 

Dr. Matoušek požádal doc. Hanáčka o seznámení členů AS s problematikou návrhu úpravy 
Statutu VUT: 

- Rektor Rais předložil AS VUT ke schválení Statut VUT ve verzi, v níž byl upraven 
článek 21 týkající se zřízení Disciplinární komise VUT a bylo modifikováno 
ustanovení článku 17 týkající se voleb do AS VUT v případě, kdy VUT nemá žádný 
vysokoškolský ústav (členové AS VUT obdrželi tento návrh e-mailem dne 9. 4. 2008). 
Navržené změny statutu byly projednány na zasedání LK AS VUT dne 15. 4. 2008 za 
účasti rektora Raise a kvestora Kotka. Zápis z jednání LK obdrželi členové AS VUT 
e-mailem dne 18. 4. 2008. Předsedkyně LK doc. Lhotáková uvedla, že legislativní 
komise dne 15. 4. 2008 po projednání navržených změn přijala usnesení, že nemá 
připomínky k předloženým změnám ve Statutu VUT, včetně úpravy článku 21 
provedeném na zasedání LK a po vyřešení připomínky týkající se článku 17 odst. 2 
písm. b). Na základě tohoto jednání legislativní komise byly Správním odborem 
Rektorátu v návrhu změn Statutu VUT provedeny poslední úpravy a nový návrh byl 
vedením VUT předložen a následně rozeslán všem členům AS VUT e-mailem dne 20. 
4. 2008 s těmito úpravami:  
» Článek 17 odst. 2 písm. b): Byl vypuštěn návrh, který předepisoval volbu dvou 

zástupců dalších součástí do AS VUT v případě, že na VUT není zřízen žádný 
vysokoškolský ústav. Návrh porušoval podmínku, danou § 8 odst. 1 zákona 
č. 111/1998 Sb., že nejméně jednu třetinu AS VŠ tvoří studenti.  

» Článek 21 odst. 1: Bylo vypuštěno písmeno b) – ustanovení, že Disciplinární 
komise VUT projednává disciplinární přestupky všech studentů VUT, týkající se 
porušení povinnosti platit poplatky za překročení standardní doby studia o více, než 
1 rok.  

» Článek 38 byl doplněn o právo ředitele VŠ ústavu podávat návrhy na udělení 
statutu emeritního profesora.  

- Vzhledem k tomu, že členové AS VUT nevznesli k předloženému návrhu žádné další 
připomínky, AS VUT hlasoval o schválení nového znění Statutu VUT.  
Návrh usnesení AS č. 3:  
AS VUT schvaluje nové znění Statutu VUT ze dne 20. 4. 2008.  
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 1 hlas. 

V souvislosti s výše uvedeným bodem dr. Matoušek navázal na minulé zasedání AS FIT, kde 
AS FIT v bodě 4) usnesením 2 http://www.fit.vutbr.cz/info/AS/2008/as0805.htm projednal 
a schválil, že AS FIT připraví vyjádření k vnitřním předpisům VUT a zašle předsedům AS 
fakulty, předsedovi AS VUT a předsedkyni Legislativní komise AS VUT. Tímto AS FIT 
pověřuje o součinnosti zástupce fakulty v AS FIT s předsedou Legislativní komise AS FIT 
dr. Fučíkem, který bude přípravu návrhu koordinovat ve spolupráci s doc. Hanáčkem. 

Dr. Fučík ve spolupráci s doc. Zbořilem připravili návrh dopisu a dr. Matoušek vyzval členy 
k diskuzi. 
V rámci rozpravy byla schválena finální verze textu dopisu předsedům AS fakult a předsedovi 
AS VUT: 
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„Akademickým senátům fakult VUT v Brně 
Akademický senát FIT VUT v Brně se znepokojením sleduje snahy o zvýšení počtu členů 
Akademického senátu VUT změnami Statutu VUT a Volebního a jednacího řádu AS VUT.   
AS FIT nesouhlasí s uvažovaným zvýšením počtu senátorů především z následujících dvou 
důvodů: 
1. Senátoři zvolení vysokoškolskými ústavy by zastupovali zcela nepatrnou část 

akademické obce, ale měli by stejná postavení a tudíž i stejná práva, jako senátoři 
zastupující nesrovnatelně vyšší počty akademických pracovníků a studentů. 

2. Zvyšování počtu členů senátu by vedlo ke snížení jeho funkčnosti a k možným 
prosazováním partikulárních zájmů na úkor zájmů a potřeb VUT jako celku.  

AS FIT se proto obrací na Akademické senáty ostatních fakult VUT, aby výše uvedené 
připomínky AS FIT zvážily a v případě souhlasných stanovisek upozornily zástupce svých 
akademických obcí v AS VUT na možné záporné dopady jejich souhlasů se změnou 
složení AS VUT. 
Ing. Petr Matoušek, Ph.D.            
předseda AS FIT“ 

Hlasování 4 

Hlasovalo 12 členů AS FIT, 12 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Usnesení 4 

AS FIT projednal a schválil návrh dopisu, který předseda AS FIT dr. Matoušek rozešle 
jménem AS předsedům akademických senátů fakult a předsedovi AS VUT, ve 
výše předložené podobě.  

 
Dále dr. Matoušek předal slovo doc. Kunovskému, který se podělil o informace z Legislativní 
komise AS VUT a následného projednávání legislativních záležitostí:  
Volební a jednací řád AS VUT  

- Bezprostředně před zasedáním AS VUT dne 8. 4. 2008 byl AS VUT předložen nový 
návrh VJŘ AS VUT, který nebyl zpracován dle původního požadavku vedení VUT, 
aby zastoupení akademických pracovníků vysokoškolských ústavů v AS VUT bylo na 
stejné úrovni jako zastoupení akademických pracovníků fa-kult VUT. Na základě 
několika jednání předsedy AS s rektorem a kvestorem, dále na společném jednání 
rektora a kvestora s předsedy AS a pracovních komisí AS, uzavřených na zasedání LK 
AS VUT dne 15. 4. 2008, rozhodl rektor, že AS VUT bude k projednání a schválení 
předložena varianta VJŘ AS VUT, v níž bude zastoupení akademických pracovníků 
VŠ ústavů v AS VUT odpovídat výše uvedenému původnímu požadavku vedení VUT 
a budou upřesněny formulace ustanovení o doplňovacích volbách do AS VUT. 
Přípravou nového znění byla pověřena Mgr. Pavlíková. Návrh s tímto upřesněním byl 
členům AS VUT rozeslán dne 20. 4. 2008 a bude dále projednán na zasedání LK 
v úterý dne 29. 4. 2008 tak, aby byl ke schválení připraven na zasedání AS VUT dne 
6. 5. 2008. 

 

Ad 8) Různé 

Doc. Zbořil navrhl projednat a případně schválit návrh děkana č. 6/2008 Akademickému 
senátu FIT k projednání a případnému schválení úpravy Disciplinárního řádu pro studenty 
FIT VUT v Brně, jedná se o článek 4, odst. 2 a 3.  

Důvodem předložení tohoto návrhu je exitující rozpor ve vnitřních předpisech fakulty a to ve 
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Statutu FIT, čl. 21, odst. (2), dle kterého předsedu disciplinární komise FIT jmenuje děkan 
z řad členů akademické obce fakulty po předchozím schválení návrhu AS FIT, a mezi 
Disciplinárním řádem pro studenty FIT VUT v Brně, čl. 4, odst. (3), dle kterého předsedu 
disciplinární komise zvolí členové DK ze svého středu.  

Dr. Matoušek nechal o návrhu hlasovat: 

Článek 4, Disciplinární komise 
 
Původní znění: 
 
(2) Členy disciplinární komise jmenuje děkan se souhlasem Akademického senátu fakulty 
z řad členů akademické obce fakulty. Disciplinární komise FIT má 6 členů, z nichž polovinu 
tvoří akademičtí pracovníci a polovinu zapsaní studenti z doktorského, navazujícího 
magisterského a bakalářského studijního programu. Funkční období členů disciplinární 
komise je dvouleté. 
 
(3) Disciplinární komise ze svého středu zvolí předsedu, který řídí a organizuje činnost 
komise, 
zejména 
− svolává zasedání komise, 
− dohlíží na řádné obesílání účastníků disciplinárního řízení a na doručování písemností, 
− stanoví program jednání komise, 
− dbá na řádné vedení protokolu o jednání, 
− určuje pořadí a způsob provedení navrhovaných důkazů, 
− rozhoduje o odročení jednání komise, 
− řídí a zaznamenává průběh hlasování, a další. 
 
Nové navrhované znění: 
 
(2) Členy disciplinární komise a jejího předsedu jmenuje děkan se souhlasem Akademického 
senátu fakulty z řad členů akademické obce fakulty. Disciplinární komise FIT má 6 členů, 
z nichž polovinu tvoří akademičtí pracovníci a polovinu zapsaní studenti z doktorského, 
navazujícího magisterského a bakalářského studijního programu. Funkční období členů 
disciplinární komise je dvouleté. 
 
(3) Předseda disciplinární komise řídí a organizuje činnost komise, 
zejména 
− svolává zasedání komise, 
− dohlíží na řádné obesílání účastníků disciplinárního řízení a na doručování písemností, 
− stanoví program jednání komise, 
− dbá na řádné vedení protokolu o jednání, 
− určuje pořadí a způsob provedení navrhovaných důkazů, 
− rozhoduje o odročení jednání komise, 
− řídí a zaznamenává průběh hlasování. 
 

Hlasování 5 

Hlasovalo 12 členů AS FIT, 12 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Usnesení 5 
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AS FIT projednal a schválil návrh úpravy Disciplinárního řádu pro studenty FIT VUT v Brně 
v předložené podobě: 

 
Článek 4, Disciplinární komise 
 
Nové navrhované znění: 
 
(2) Členy disciplinární komise a jejího předsedu jmenuje děkan se souhlasem Akademického 
senátu fakulty z řad členů akademické obce fakulty. Disciplinární komise FIT má 6 členů, 
z nichž polovinu tvoří akademičtí pracovníci a polovinu zapsaní studenti z doktorského, 
navazujícího magisterského a bakalářského studijního programu. Funkční období členů 
disciplinární komise je dvouleté. 
 
(3) Předseda disciplinární komise řídí a organizuje činnost komise, 
zejména 
− svolává zasedání komise, 
− dohlíží na řádné obesílání účastníků disciplinárního řízení a na doručování písemností, 
− stanoví program jednání komise, 
− dbá na řádné vedení protokolu o jednání, 
− určuje pořadí a způsob provedení navrhovaných důkazů, 
− rozhoduje o odročení jednání komise, 
− řídí a zaznamenává průběh hlasování. 
 

Schválený dokument bude dostupný ve Skladě dokumentů v interní části informačního 
systému FIT jako příloha č. 1 tohoto zápisu a na veřejných www stránkách fakulty.  

 

Ad 9) Stanovení termínu řádného zasedání AS FIT 

Termín příštího zasedání AS FIT bude sdělen prostřednictvím zápisu z kolegia děkana nebo 
cestou konference senat@fit.vutbr.cz .  

 

 

 

Zapsala: Eva Svánovská, DiS. 

Ing. Petr Matoušek, Ph.D. předseda AS FIT v.r. 

Patrik Halfar, předseda Studentské komory AS FIT v.r. 


